

## CHOLÉRA.

## CHOLERA.

Asie :

Asia :

CAS DE CHOLÉRA DÉCLARÉS DANS LES PORTS DE L'ASIE DU 17 JANVIER AU 3 AVRIL 1937. \*

CHOLERA CASES REPORTED IN PORTS OF ASIA FROM JANUARY 17TH TO APRIL 3RD, 1937. \*

Ville	Semaine se terminant le: — Week ended:											Index	Maximum	Minimum	Town
	23.I	30.I	6.II	13.II	20.II	27.II	6.III	13.III	20.III	27.III	3.IV				
Négapatam	1	2	3	0	1	0	1	0	0	1	0	0	2 1935	0	Négapatam
Madras	14	8	6	12	4	3	0	1	2	2	1	1	4 1931	0	Madras
Calcutta	23	19	26	14	26	21	16	21	35	34	44	132	208 1936	52	Calcutta
Chittagong	0	1 <sup>b</sup>	1	1	0	0	0	0	0	3	0	2	9 1935	0	Chittagong
Bassein	0	0	0	0	4	4	3	9	17	8	8	0	1 1935	0	Bassein
Rangoun	0	0	1	0	0	3	2 <sup>a</sup>	1 <sup>b</sup>	0	0	0	0	1 32, 35	0	Rangoon
Bangkok	62	75	52	40	37	34	37	39	57	93	125	2	13 1936	0	Bangkok

\* Cf. note, p. 190. a) Dont 1 cas importé. — Including 1 imported case. b) Importé. — Imported.

INDE BRITANNIQUE. — D'après le rapport provisoire le nombre des cas de choléra signalés dans l'Inde a passé au cours de la semaine terminée le 20 février de 2.037 à 1.473. De ces 1.473 cas, 549 (contre 1.195 la semaine précédente) ont été signalés dans la Présidence de Madras, 413 au Bengale, 134 dans l'Orissa et 102 dans l'Etat d'Haïderabad.

Au cours de la semaine terminée le 27 mars, une extension du choléra a été signalée dans la basse vallée du Gange, notamment dans le district de Darbhanga au Bihar et dans neuf districts sur vingt-huit du Bengale. Au cours de cette semaine, une extension du choléra a été signalée dans les districts de Cachar et Sylhet de l'Assam.

BRITISH INDIA. — According to the provisional report, the number of cholera cases reported in India decreased during the week ended February 20th from 2,037 to 1,473. Of these 1,473 cases, 549 (as against 1,195 for the preceding week) were reported in the Madras Presidency, 413 in Bengal, 134 in Orissa and 102 in the State of Hyderabad.

During the week ended March 27th, an extension of cholera was reported in the lower Ganges valley, notably in the district of Darbhanga, Bihar, and in 9 districts out of the 28 of Bengal. During this week an extension of cholera was reported in the district of Cachar and Sylhet, Assam.

DONNÉES REÇUES TÉLÉGRAPHIQUEMENT CONCERNANT LE CHOLÉRA DANS L'INDE BRITANNIQUE.

DATA RECEIVED BY TELEGRAM CONCERNING CHOLERA IN BRITISH INDIA.

Provinces	dont Ports	7-13.III		14-20.III		21-27.III		28.III-3.IV		Provinces	incl. Ports
		C.	D.	C.	D.	C.	D.	C.	D.		
Pendjab		—	—	1	—	...	...	...	...	Punjab	
Bengale		...	...	...	...	...	...	...	...	Bengal	
	Calcutta	21	3	35	11	34	14	44	11		Calcutta
	Chittagong	—	—	—	—	3	2	—	—		Chittagong
Assam		64	26	101	42	167	69	236	99	Assam	
Birmanie		131	117	179	152	140	112	118	95	Burma	
	Rangoun	1*	—	—	—	—	—	—	—		Rangoun
	Bassein	9	7	17	17	8	7	8	6		Bassein
Orissa		137	73	148	83	180	88	167	105	Orissa	
Provinces Centrales et Béar		1	1	1	1	—	—	—	—	Central Provinces and Berar	
Présidence de Madras		283	134	312	122	...	...	265	155	Madras Presidency	
	Madras	1	—	2	1	2	—	1	—		Madras
	Négapatam	—	—	—	—	1	—	—	—		Négapatam
Présidence de Bombay		27	14	19	7	24	9	35	13	Bombay Presidency	

\* Importé. — Imported.

INDE FRANÇAISE. — Entre le 14 et le 20 mars, 2 cas de choléra ont été relevés dans le territoire de Karikal.

INDOCHINE FRANÇAISE. — Au cours de la première décade du mois de mars, 2 cas mortels de choléra ont été enregistrés en Cochinchine et 2 cas également mortels au Cambodge.

SIAM. — Entre le 28 mars et le 3 avril, le nombre des cas de choléra signalés dans les Provinces du Siam a passé de 377 (247 décès) à 301 (202 décès). Au cours de cette semaine, 125 cas (79 décès) ont été signalés à Bangkok et 14 cas, avec 12 décès, dans le district rural de Bangkok.

FRENCH INDIA. — Between March 14th and 20th, 2 cases of cholera were reported in the Karikal Territory.

FRENCH INDO-CHINA. — During the first ten-day period of March, 2 fatal cases of cholera were registered in Cochin-China and 2 cases, likewise fatal, in Cambodia.

SIAM. — Between March 28th and April 3rd, the number of cholera cases reported in the provinces of Siam decreased from 377 (247 deaths) to 301 (202 deaths). During this week 125 cases (79 deaths) were reported at Bangkok and 14 cases, with 12 deaths, in the rural district of Bangkok.